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الدراسة      على  هذه المالية  سوق ركزت . الأوراق السودان  العوامل  تناولت حيث في تجاه  و تأثير  قرارالموقف

في  الشركات أوردت  البورصة. الإدراج من  وقد يتعلق  العامة المواقف تقييم أن الدراسات الكثير اتب فيما  المنظم

أنتج  والمؤسسات. التنبؤ   المواقف فشل قد في معينة ب العامة الهدف   سلوكيات ضد دعوما  الموقف من موجهة  ي

x



عن  إلى بب  الموقف. مفهوم التخلي الس ذا ث   له البح ذا ه د، ط   يسترش المخط لوك الس ة ل بنظري ع للتعام ذا م  ه

ص   . المتوقع سلوكال لقياس كدليل المفهوم. بفح ة الدراس امت ق أثير وقد الإدراج  ت ل ة ( عوام المتوقع افع  ،المن

المنقول  الشركات  وعناصر الكلم أن)     الإدراجقرار ) السلوكي المتغير على ( حوكمة حين في وقفي المتغير،  الم

راستخدم  ( الإدراجنية ( يط كمتغي الدراسة,    يتخلل العلقة بين المتغيععرات المسععتقلة والتابعععةوس  هذه

حيث    طبيعتها في جمع  وصفية خلل   تم من  المباشر. الستبيان البيانات

  نسخة استبيان صالحة من مدراء الشركات في مجتمع الدراسععة116تم الحصول علي مجموع 

 اسععتعملت جميعهععا فععي التحليععلِ . فعي هعذه الدراسععة تععم اسععتخدام طريقععة التحليععل الععاملي،

َية المتحصل عليها مععن ّدمت النتائجُ التجريب  وأسلوب النحدار المتعدد لختبار الفرضياتِ ، حيث ق

ًا للنموذج  النظريِ للبحث. أن   والتحليل دعمَ إلى النتائج الإدراج    أشارت عوامل هاما  لعبت متغيرات  دورا

تشكيل  كان .( الإدراجنية ) الموقفي المتغير أبعاد في ى   له الذي عل بير ك ر تأثير لوكي ( المتغي رار الس  ، (الإدراجق

أخرى   ناحية أن    من الدراسة ًا   الإدراج نية ساطةو دوروجدت تام ًا وسيط العلقة   كان نفي ة  بي المتوقع افع  المن

وليس   الإدراج وقرار ، المنقول  مع فقط . وعناصر الكلم الشركات  ذلك  حوكمة ائجدعمت  ومع أثير النت اطةو ت  س

العلقة  الإدراج نية المتوقعة  بين على .الإدراج  قرار و المنافع

ABSTRACT
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This study concentrated on Khartoum stock exchange. Where addressed the impact of factors 

and attitude toward companies decision of listing in stock exchange. Much of studies have been 

made of the fact that general attitudes have been assessed with respect to organizations and 

institutions. But the failure of such general attitudes to predict specific behaviors directed at the 

target of the attitude has produced calls for abandoning the attitude concept. For this reason, this 

research undertakes theory of planned behavior to deal with this concept. as guide to measure 

predicting behavior. The study investigates the influence of factors of listing variables (earning 

forecast,  word  of  mouth  communication  and  elements  of  corporate  governance)  on  the 

behavioral variable (decision of listing), while attitude variable (intention of listing) functions 

as a mediator variable. This study is descriptive in its nature where data collected through direct 

questionnaire survey. A total of 116 usable responses from the target sample were used for the 

purpose of this study. Factor and reliability analyses were performed and regression analysis 

was  conducted  to  test  the  hypotheses.  The  findings  provided  empirical  support  for  the 

theoretical framework. The results indicated that factors of listing variables played a significant 

an important role in shaping the attitude variable dimension (intention of listing). Intention of 

listing had significant influence on the behavioral variable (decision of listing). On the other 

hand, the study finds the mediation effect of intention of listing was significant between earning 

forecast and decision of listing only, and not significant with word of mouth communication 

and elements of corporate governance.  However, the results supported the mediation effect of 

intention of listing on the relationship between earning forecast and decision of listing. 
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